
Kære Vesterbro Lokaludvalg  

 

I forlængelse af teknik- og miljøborgmesterens besøg hos jer den 9. august 2018 har borgmesteren bedt 

mig sende jer nedenstående om belysning på Enghave Plads efter Metroens åbning. Jeg kan forstå, at 

emnet var genstand for drøftelse ifm. besøget, herunder hvorvidt øget belysning på strækningen mellem 

den kommende hovedtrappe og Enghavevej er en del af løsningen for indvielsen af Cityringen eller om et 

sådant tiltag vil kræve en politisk indsats. Jeg kan videre forstå, at det under borgmesterens besøg blev 

drøftet, at mange patienter til Hvidovre Hospital vil tage Metroen til Enghave Plads for at skifte til den 

kommende Linje 1A med stoppested på Enghave Vej når Cityringen bliver indviet. 

 

Forvaltningen kan oplyse, at der kommer mere belysning i forbindelse med Cityringens etablering. 

Metroselskabet etablerer ny belysning på selve stationspladsen, så der er lys på pladsen omkring 

hovedtrappen. Dermed er det sikkert og trygt at færdes fra hovedtrappen og ud til vejene omkring 

stationspladsen.  

 

Der kommer ikke øget belysning på vejene omkring pladsen. Belysningen på vejene omkring 

stationspladsen har været midlertidigt omlagt i byggeperioden. Den originale belysning vil blive reetableret 

på vejene omkring stationspladsen. 

 

Belysningen på vejene op til busstoppestedet er belyst efter vejreglernes anbefalinger. Forvaltningen 

vurderer derfor ikke, at det er nødvendigt at opsætte supplerende belysning på strækningen fra 

stationspladsen og op til busstoppestedet. Hvis det mod forventning skulle vise sig efter åbningen af 

Cityringen, at der er et ønske om mere belysning, vil det kræve en politisk prioritering af midler hertil.     

 

Såfremt det ovenstående måtte give anledning til spørgsmål, er I meget velkomne til at vende tilbage.  

 
Hans Christian Karsten 

Vicedirektør 
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